
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z IX sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 23 lipca 2015 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:05 
Godzina zakończenia sesji: 12:20 
Numery podjętych uchwał: 61/IX/2015 - 66/IX/2015 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 13 radnych (na 15 ogółem tj. 86,6%) 
Radni nieobecni: Adam Malec  i Jan Pudełko.  
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 
Nr 4 - Ocena zasobów MGOPS w Narolu.. 
Nr 5 - Sprawozdanie z wykonania budżetu. 
 

 
Porządek obrad sesji: 
  

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyj ęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2015 rok, 
- uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych na terenie Gminy Narol, 
- ustalenia wysokości opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Narol, 
- utworzenia odrębnego obwodu głosowania, 
- sprzedaży nieruchomości mienia komunalnego, 
- obciążenia służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej własność Gminy Narol. 
- inne. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
 
 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 
Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Skarbnika Miasta i 
Gminy, Sekretarza Urzędu, Radną Powiatową Dorotę Wróbel oraz Sołtysów. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 

nr 1).  
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Ad. 3.  Protokół z VII sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 18 czerwca 2015 roku został 
przyjęty jednomyślnie. 

 
bAd. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o działaniach Burmistrza 

Miasta i Gminy Narol w okresie miedzy sesjami, tj. od 18 czerwca 2015 r. do 23 lipca 
2015 r. Burmistrz powiedział: „Szanowni Państwo, ostatnia sesja miała miejsce 18 
czerwca bieżącego roku. W tym okresie wakacyjnym realizacja zadań inwestycyjnych 
jest nieco odmienna, jest ich mniej poza zadaniami, które realizujemy na drogach. 
Wspomnę, że w dniach 9-12 lipca mieliśmy Jarmark Galicyjski. Sobotnie dzień 
Jarmarku współfinansowany był przez Samorząd Województwa, był u nas obecny Pan 
Marszałek i powiem, że otrzymaliśmy wsparcia z dwóch źródeł: jedno z KSOW-u, z 
Departamentu Rozwoju Obszarów wiejskich w wysokości 30 tys. złotych i drugie z 
Departamentu Rolnictwa na promocję wołowiny podkarpackiej. Nasz wojewódzki 
partner jest zadowolony z przebiegu tej imprezy, jej charakteru i wymiaru. Pan 
Marszałek zadeklarował, że w przyszłości będzie nadal nas w tym przedsięwzięciu 
wspierał i będzie współorganizował tego typu imprezy przez nas realizowane, w ramach 
promocji nie tylko regionu, ale i tej imprezy, która według władz wojewódzkich jest 
dobrym produktem promocyjnym nie tylko działalności naszej, ale i wojewódzkiej. 
Dobiegła końca ocena formalno-prawna projektu na budowę mikroinstalacji z PROW-u, 
czyli na fotowoltaikę w gospodarstwach indywidualnych. W tej chwili jesteśmy na 
siódmej pozycji, przy czym trzy projekty są wsółfinansowane z Urzędu 
Marszałkowskiego, natomiast prawdopodobnie cztery będą współfinansowane z list 
krajowych i myślę, że ten nasz wniosek ma spore szanse na dofinansowanie.  

Jeżeli chodzi o bibliotekę, to prace budowlane zostały już wykonane i w chwili 
obecnej trwa doposażenie w meble i urządzenia funkcjonalne i biblioteka będzie mogła 
już w najbliższym czasie przenosić się do nowej siedziby. W tej chwili jesteśmy w 
trakcie zadania dofinansowywanego w ramach Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Powiatowych i Gminnych, chodzi o drogę Narol-Paary przez Narol Wieś, czyli do 
granicy województwa. Jest już położony asfaltowy dywanik zgodnie z projektem. 
Jeszcze wykonywany jest chodnik i mają być zamontowane bariery energochłonne. 
Praktycznie niebawem wykonawca będzie zgłaszał to zadanie do odbioru. Jesteśmy 
również w trakcie remontów dróg polnych, które są wykonywane na wniosek sołtysów 
naszych sołectw. Kiedy trzeba wypożyczaliśmy w tym celu sprzęt do równania tych 
dróg. Jeżeli chodzi o inne inwestycje drogowe, to jesteśmy w trakcie opracowywania 
dokumentacji na sierpniowy nabór wniosków w ramach modernizacji dróg lokalnych, 
które będzie realizował – dofinansowywał PROW. Mamy już mniej więcej określoną sieć 
dróg, a projektant w chwili obecnej ma trudne zadanie ze względu na krótki czas i 
mnogość pracy i jeżeli uda się nam zdążyć przygotować tę dokumentację i złożyć 
wniosek. Wartość tego przedsięwzięcia to kwota około 3 mln. złotych, a zamykałoby to 
problem dróg na terenie naszej gminy.  

W chwili obecnej jesteśmy po weryfikacji zgłoszonych dróg do dofinansowania w 
ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych. Mieliśmy kontrolę w ubiegłym tygodniu, a 
wszystkie zgłoszone przez nas drogi są pozytywnie zweryfikowane i jeżeli będziemy 
mieli odrobinę szczęścia, to będziemy mieli promesę na drogę w Kadłubiskach jeszcze 
w tym roku i w całości pokryją to te środki. Otrzymałem informację, że droga w 
Chlewiskach otrzymała już promesę w wysokości 370 tys. złotych i tutaj będziemy 
wspólnie ze starostwem Powiatowych pokrywać wymagane 20%. Gdyby brakowało 
środków, czyli kosztorys ofertowy byłby wyższy od zbilansowanego w środkach 
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pochodzących z Ministerstwa i Gminy, to wystąpimy o zwiększenie, bowiem jest taka 
możliwość.  

Jedną z najważniejszych rzeczy, jaka chciałbym się z Państwem podzielić jest 
temat ubiegłotygodniowej wizyty inwestora z Warszawy. Firma Top Idea Sp. z o.o. jest 
zainteresowana realizacją u nas zakładu przetwarzania odpadów pochodzenia 
mineralnego, niemal wszystkich plastików i opon. Jest to technologia, o której już 
wcześniej wspominałem. Temat był rozpoczęty przez Słowaków, a ta polska firma jest 
wskazana przez nich, aczkolwiek sami Słowacy nie będą w tym projekcie brać udziału. 
Prawdopodobnie chodzi czysto o sprawy biznesowe. Inwestor oczekuje, żeby Rada 
wypowiedziała się w jak najkrótszym terminie, czy jesteście zainteresowani aby taki 
zakład u nas tworzyć, bowiem musielibyśmy sporządzić porozumienie, na bazie którego 
zaczęlibyśmy opracowywać decyzję środowiskową. Oni są skłonni natomiast poryć 
wszystkie koszty związane z tokiem formalno-prawnym postępowania, łącznie z 
opracowaniem raportu i później decyzji celu publicznego. Natomiast my jako Gmina 
musielibyśmy zając się czynnościami administracyjnymi. Docelową ten inwestor chce 
zakupić całe składowisko od nas i prowadzić działalność zgodnie z przepisami i 
zasadami gospodarki rynkowej. Jest to dla nas dość duża szansa, bowiem chcieliby 
również przejąć funkcję Regionalnej Instalacji Przetwarzania Odpadów Komunalnych i 
tym sposobem u nas stawka za odpady spadłaby z 450 złotych do poniżej 300 złotych. 
Generalnie jest to więc bardzo korzystne dla mieszkańców.  Jeżeli chodzi o 
rekomendację, tom ta firma ma już cztery zakłady wybudowane  w Polsce, tego samego 
typu, który planują wybudować u nas. Mają jeszcze dwie inne lokalizacje w Łodzi i 
Pabianicach, ale w chwili obecnej naszą lokalizacją są najbardziej zainteresowani. 
Jeżeli Rada podejmie taką decyzję by ten zakład u nas wybudować, to oni po uzyskaniu 
tej decyzji w przyszłym roku rozpoczęliby działalność. Tak jak deklarują, potrzeb im roku 
czasu na wybudowanie tego zakładu. Jeżeli mieliby Państwo jakieś pytania w tym 
temacie oraz w sprawie listu intencyjnego będziemy mogli porozmawiać w czasie 
poruszania spraw różnych”.   

  ”     
 W związku z brakiem pytań i uwag przystąpiono do głosowania projektów uchwał. 
 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 61/IX/2015 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2015 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna oraz 
Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie.. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 62/IX/2015 w sprawie uchwalenia Regulaminu 
Cmentarzy Komunalnych na terenie Gminy Narol.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś, który 
omówił uwarunkowania prawne zarządzaniem cmentarzami w naszej gminie, 
przedstawił stan prawny wszystkich cmentarzy komunalnych i parafialnych, prace i 
czynności administracyjne podjęte już przez podległe jednostki oraz jak będzie 
wyglądało przyszłe zarządzanie cmentarzami. Do projektu uchwały odniósł się również 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Szawara, który powiedział, że prace na regulaminami 
były intensywne, zapoznawano się z różnymi regulaminami cmentarzy już 
obowiązującymi, a Radni otrzymali wcześniej projekt regulaminu, który jest rzeczą nową 
w Gminie Narol.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 63/IX/2015 w sprawie ustalenia wysoko ści opłat 
za korzystanie z cmentarzy komunalnych na terenie G miny Narol. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Burmistrz Stanisław Woś.. 

- Radny Marian Słoniec zwrócił się z zapytaniem dotyczącym pkt.2, § 5.uchwały 
z prośbą o wyjaśnienie różnicy między grobem murowanym wielomiejscowym a 
grobowcem, 
- Radny Grzegorz Patałuch zapytał o opłaty za groby już istniejące, szczególnie 
gdy ktoś ma ich w opiece kilka lub kilkanaście, 
- Radny Grzegorz Dominik zapytał o sytuację grobów tzw. „niczyich”. 

 Odpowiedzi na zapytania Radnych udzielał Burmistrz Stanisław Woś. 
Wobec braku innych uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 64/IX/2015 w sprawie utworzenia odr ębnego 
obwodu głosowania  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Przewodniczący Krzysztof 
Szawara, który poinformował o każdorazowym wymogu powołania odrębnego obwodu 
głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Rudzie Różanieckiej przy okazji wyborów 
lub referendów. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 65/IX/2015 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego .  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś, który 
poinformował, ze chodzi tutaj o nieruchomość położoną w Lipiu, nr 67/4, pow. 2,5544 
ha, którą chce kupić jeden z mieszkańców w drodze przetargu. Burmistrz powiedział, że 
zwrócił się do Urzędu z takim wnioskiem jeden z mieszkańców, który potrzebuje 
nieruchomości o podobnej powierzchni, bowiem uzyskał dofinansowani z Funduszu 
Szwajcarskiego na budowę wioski tematycznej, W moim przekonaniu powstanie takiej 
wioski jest bardzo ważne i z racji dość wysokiej kwoty dotacji, szkoda byłoby czegoś 
takiego w naszej gminie nie zrobić. Szukaliśmy odpowiedniego miejsca i wybraliśmy to 
miejsce, które jest usytuowane naprzeciw drogi (zjazdu z drogi wojewódzkiej) na 
Kadłubiska.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
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- rozpatrzenie projektu uchwały nr 66/IX/2015 w sprawie obci ążenia słu żebnością  
gruntow ą nieruchomo ści stanowi ącej własno ść Gminy Narol.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś, który 
poinformował, że chodzi tutaj o nieruchomość położoną w Hucie Różanieckiej nr 521/2  
i dotyczy pozwolenia na każdorazowy przejazd/ przejście ta działką w pasie o szer. 4 m, 
do działek położonych w głębi. Uchwała została przygotowana na wniosek 
mieskzańców, tak aby przed sprzedażą działek tym obszarze, ustalić służebność dla 
właścicieli działek pobliskich rzeczowej nieruchomości. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
 

Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radni nie składali. 
 

Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

Burmistrz Stanisław Woś powrócił do tematu poruszanego wcześniej, tj. budowy 
zakładu przetwórstwa odpadów. Odczytał list intencyjny Firmy Top Idea Sp. z o.o oraz 
omówił technologię przetwarzania odpadów – czyli odwrócenia procesu produkcji, 
nazywany depolimeryzacją. Wskazał również korzyści zarówno dla mieszkańców jak i 
Gminy i zwrócił się z zapytaniem o to, czy ma rozpocząć współpracę i wdrażaniem 
procedur administracyjnych w tym zakresie. Koszt inwestycji to ok. 40 mln. zł., 
planowane zatrudnienie – 20 osób, dzienny przerób odpadów , to ok. 30 ton.  
Rada Miejska w Narolu, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie upoważniła Burmistrza 
Miasta i Gminy Narol Stanisława Wosia do rozmów z firmą Top Idea Sp. z o.o w 
Warszawie w sprawie budowy zakładu przetwórstwa odpadów w gminie Narol. 
  

Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący podziękował Radnym, Sołtysom 
oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w IX sesji i o godz. 12:20 zamknął 
obrady Rady Miejskiej w Narolu. 
 
 
 
 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                                         Rady Miejskiej w Narolu 
    
 
 
                                                                                              Krzysztof Szawara  


